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Vážení občané,

důležitou náplní práce obecního zastupitelstva je v letošním roce projednávání nového územního plánu naší obce. Stará 
dokumentace pozbude platnosti a je potřeba zpracovat novou. Od začátku roku, v rámci přípravných prací, občané, zastupitelé 
a orgány státní správy podávali na základě výzvy obecního úřadu své podněty. Na základě této široké diskuze byly zpracovány 
mapy pro rozšířené zpracování „průzkumů a rozborů“, ke kterým se mohou všichni výše uvedení znovu vyjadřovat. Zpracovatel 
tyto připomínky posoudí a zpracuje „návrh územního plánu“ k veřejnému projednání. Ten se po projednání v zastupitelstvu obce 
a po nabytí právní moci stane novým územním plánem obce Boršice.

Není v možnostech tohoto článku podat vyčerpávající informaci o množství podaných podnětů, a tak se zaměříme pouze na 
některé z materiálů projednávaných v radě obce:

V kapitole: „Zeleň v obci, ochrana přírody a protipovodňová opatření“ obec požaduje:
1.  Zakreslit biokoridory všech druhů, zakreslit i menší lokality pro možnost ochrany rozptýlené zeleně podle polních cest, vytýčit 

plochy pro výsadbu zeleně v lokalitách, kde výrazně převažuje orná půda.
2.  Zakreslit plochy „chráněných území“, chráněných objektů, oblastí klidu a ochranných pásem všech zvláštních území. To se 

týká hlavně okolí památek (kostel, kapličky, mariánské sloupy), ale také prvků územního systému ekologické stability nebo 
míst pro mokřady a rybníky, remízky pro ochranu zvěře a myslivecká políčka.

3.  Navrhnout prostor pro suché poldry „Sovín“ (k. ú. Buchlovice, to nepůjde bez souhlasu sousední obce) a „Xaverov“. Dnes 
fungující poldry jasně vyznačit a zajistit jejich ochranu.

V kapitole: „Ochrana významných lokalit“ obec požadovala ochranu archeologické lokality „Chrástka“ (známé pro nálezy 
kamenných nástrojů z dob ledových, kostí mamuta, soba, polárního vlka). To však není nutné řešit nějakým zvláštním opatřením, 
protože archeologové chrání celý katastr. Proto zpracovatel předloží pouze návrh na ochranu významné geologické lokality „Štěr-
kovna Boršice“. Ve Štěrkovně byly poprvé v České a Slovenské republice bezpečně zjištěny doklady o postupu dob ledových 
a existenci věčně zmrzlé půdy z doby před 0,8 mil. let.

V kapitole: „Výstavba domy, podnikatelské areály, vinné sklepy“ obec přistoupila na omezení vyznačených ploch pro vý-
stavbu. V minulosti docházelo při zpracování územních plánů k neustálému navyšování ploch pro výstavbu, aniž by obec měla 
peníze na budování inženýrských sítí. Tak jsme se dostali až k dnešní rekordní výměře 36 ha pro občanskou výstavbu. Z hlediska 
ekonomických možností pro výstavbu a pozdější údržbu potřebné infrastruktury a z pohledu ochrany volné krajiny a životního pro-
středí považují odborné orgány za přiměřené, aby obec o velikosti Boršic měla v rámci přirozeného a trvale udržitelného rozvoje 
území maximálně 10 ha ploch určených pro bytovou výstavbu. Tento odborný požadavek chceme respektovat. Na druhé straně 
budeme požadovat, aby individuální výstavba neprobíhala živelně, ale plánovitě a na základě zastavovacích studií.

V kapitole: „Cyklostezky“ jsme navrhli trasu: „Pivní stezka“ (katastr obce Buchlovice) – Boršice „vodojem“ – smuteční síň 
– Zlechov. Ve střednědobém výhledu bychom tak chtěli propojit cyklostezky u řeky Moravy s památkami na katastru Buchlovic. 
Druhou preferovanou trasou je směr „Dolní mlýn“ – letiště – Kostelany a Nedakonice. Cílem je navázat na připravované cyklo-
stezky v našem regionu a zejména získat možnost dotací, protože kvůli úvěru na výstavbu sportovní haly na cyklostezky a další 
potřebné stavby finanční prostředky dlouho nebudou.

Nový územní plán obce bude platit nejméně 10 let. Dříve bylo možné drobné změny provádět i v mezidobí. Podle nové legis-
lativy si každá změna vynutí nákladné projednávání, je také složitá a náklady na její pořízení dramaticky narostly. Proto všechny 
občany vyzýváme, aby zpracování územního plánu věnovali pozornost a s případnými podněty dlouho neotáleli a své návrhy 
a připomínky v písemné formě dodali na podatelnu obecního úřadu.

Alois Tománek, místostarosta obce

Dekontaminační středisko na likvidaci nebezpečných odpadů v silážních 
žlabech v areálu ZD Boršice

V srpnu 2006 bez souhlasu a vědomí tehdejšího zastupi-
telstva obce prodal starosta obce s tehdejším jednatelem ze-
mědělské společnosti Lukrom pozemky pod silážními žlaby 
v areálu ZD Boršice, tehdy již zemědělského družstva v likvi-
daci. Pozemky koupila firma APODIS, s. r. o., Babice, která 
začala v prostorách silážních žlabů likvidovat nebezpečné od-
pady tzv. biologickou degradací. Ta tkví v nasazení bakterií do 
odpadu, přičemž po určité době tyto bakterie zlikvidují odpad, 
na který jsou vyšlechtěny. K tomu však potřebují přesně vy-
mezené podmínky a prostředí. V roce 2007 do těchto přes 40 
roků starých žlabů dle policejního záznamu z tehdejšího vy-
šetřování bylo navezeno 1001,79 tun odpadu, a to: vrtné kaly 
a odpady obsahující ropné látky, kaly z obrábění a kovový kal 
obsahující olej. Toto množství nebezpečného odpadu prošlo 
„biologickou dekontaminací“ a pak v dalších letech skončilo 
neznámo kde…   

Na jaře roku 2007 bylo některými zastupiteli obce zjiště-
no, že po intenzivních dešťových srážkách nezůstává dešťová 
voda v prostorách silážních žlabů ani zádržné jímky, jak by 
díky jejich těsnosti měla (dle protokolů o zkouškách těsnos-

ti, které byly údajně provedeny k tomu oprávněnou osobou). 
Prostě se ztrácela neznámo kam. Po důkladném ohledání 
jímky bylo v jímce nalezeno kalové čerpadlo s plovákem. Od 
něho vedla hadice do dešťové kanalizace, která ústí pod ČOV 
do koryta potoka. Všechna tato zjištění a celé vyšetřování fir-
ma APODIS ustála a pravděpodobně se rozhodla další odpad 
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do Boršic nenavážet (maximální kapacita dekontaminačního 
střediska je až 40 500 tun odpadů za rok!!!). 

Od roku 2010 se v silážních žlabech nic nedělo, zůstalo 
tam cca 20 tun odpadu až do dnešního dne. V minulém roce 
vypršelo firmě APODIS povolení k nakládání s nebezpečnými 
odpady v „dekontaminačním středisku Boršice“, dále si ho 
neobnovila a celý areál i s pozemky prodala firmě REOMAP, 
s. r. o., se sídlem v Kroměříži. Ta se rozhodla využít prostory 
stávajících silážních žlabů k likvidaci nebezpečných odpadů. 
Firma REOMAP požádala Krajský úřad ve Zlíně o povolení na-
kládat s nebezpečnými odpady v prostorách silážních žlabů 
v „dekontaminačním středisku nebezpečných odpadů“. Obec 
Boršice se měla k tomuto řízení vyjádřit do 18. 2. 2013. Dne 6. 
2. 2013 Rada obce Boršice na svém jednání uložila starostovi, 
aby do 18. 2. 2013 zajistil odborné vyjádření k danému řízení 
ve prospěch obce, toto vyjádření v termínu podal na odbor 
životního prostředí Krajského úřadu ve Zlíně. Dále rada obce 
starostovi doporučila, aby neprodleně učinil takové kroky, kte-

ré povedou k zamezení nakládání s nebezpečnými odpady 
v prostorách silážních žlabů na katastrálním území Boršice 
u Buchlovic. 

Na základě rozhodnutí rady obce bylo vypracováno od-
borné vyjádření, návrh na zastavení provozu zařízení a návrh 
na nařízení předběžného opatření. Starosta obce dne 27. 2. 
2013 Radu obce Boršice na jejím jednání informoval o zajiš-
tění odborného vyjádření k danému řízení Žádost o povolení 
nakládat s nebezpečnými odpady v prostorách silážních žla-
bů v „dekontaminačním středisku nebezpečných odpadů“ ve 
prospěch obce, toto vyjádření v termínu podal na odbor život-
ního prostředí Krajského úřadu ve Zlíně, a to dne 18. 2. 2013.

Dále starosta obce informoval o dalším postupu ze stra-
ny obce, který povede nejen k zamezení nakládaní s nebez-
pečnými odpady v prostorách stávajících silážních žlabů, ale 
i k zamezení nakládání s veškerými odpady na celém katas-
trálním území Boršice u Buchlovic. Veškeré nakládání s odpa-
dy na katastru obce Boršice musí být pod přímou kontrolou 
obce Boršice. Proto bude bez souhlasu obce Boršice zcela 
nepřípustné. Dále bude nakládání s odpady na katastru obce 
Boršice řešeno obecní vyhláškou o odpadech.

Rada obce Boršice doporučuje zastupitelstvu obce schvá-
lit usnesení, kdy zastupitelstvo obce nesouhlasí s aktivitami, 
které směřují k poškozování životního prostředí na území 
obce, a pověřuje starostu obce, aby ve všech řízeních pro-
sazoval toto usnesení a hájil zájmy obce na zachování všech 
ekologických a zákonných podmínek jakéhokoliv podnikání 
v oblasti nakládání s odpady a případné jakékoliv rekultivace 
na katastru obce Boršice.

Upozornění na nabídku na odprodej pozemků různým fi rmám a společnostem
V poslední době se objevilo několik nabídek na odprodej pozemků na katastru obce Boršice. Jednu z nich jsme v mi-

nulém týdnu našli v našich poštovních schránkách.  Firma oslovuje nás všechny vlastníky pozemků na katastru obce Bor-
šice s nabídkou jejich odkoupení. Zemědělská půda, jako základní výrobní prostředek, je po mnoho generací rodovým 
vlastnictvím, které se dědí z pokolení na pokolení. Zbavit se zemědělské půdy znamená nejen ukončení tohoto procesu, 
ale především ztrátu vztahu k rodnému místu, kde vyrůstáme, žijeme, kam se po celý život vracíme. Převod vlastnictví do 
jiných rukou a právě do vlastnictví různých firem a společností, které mají své podnikání založeno na nákupu a prodeji 
zemědělské půdy, vede v jednotlivých obcích k nabourání prvotních vztahů člověk - půda, člověk - životní prostředí. Proto 
každý z takto oslovených vlastníků zemědělské půdy by se měl před jakýmkoliv neuváženým krokem při nakládání s dě-
dictvím svých otců hluboce zamyslet. Doporučujeme na nabídku nereagovat a hodit ji do koše. 

Jsou však případy, kdy zdědíte pozemky a žijete daleko od daného místa, jste ve vážné finanční tísni, nebo si chcete 
jen tak finančně přilepšit. A tak se rozhodnete pro prodej pozemků. Je jen na Vašem uvážení, komu a za kolik své pozem-
ky prodáte. Naše obec Vás oslovuje proto, že Vám může ve Vašem rozhodování pomoci. Neváhejte a v případě Vašeho 
rozhodnutí o prodeji pozemků informujte Obecní úřad Boršice. Cenu, kterou Vám za Vaše pozemky nabídne jakákoliv 
firma či společnost, Vám nabídne i Obecní úřad Boršice. Kdo jiný než obec, na jejímž katastru se Vaše pozemky nacháze-
jí, by měl mít zájem o Vaše pozemky. V případě Vašeho rozhodnutí bychom přivítali, abyste prodej svých pozemků před-
nostně nabídli obci Boršice. Obec za normálních okolností nemůže řešit cizí majetkoprávní vztahy, ale v tomto případě 
se může jednat o doposud nevídanou změnu ve vlastnických vztazích na celém katastru obce. V tomto případě se obec 
musí ve vlastní prospěch jednoznačně postavit ke vzniklé situaci. Podrobnější informace získáte přímo u starosty obce.

(st)
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Upozornění na nepovolené kácení stromů v Boršicích 
V poslední době se v Boršicích objevilo kácení stromů, jak na pozemcích obce, tak i na soukromých pozemcích. Na několika 

místech našeho katastru bylo zjištěno, že zatím neznámá osoba nebo skupina osob provedla těžbu dřeva bez povolení obecní-
ho úřadu. Obecní úřad Boršice je jediným příslušným úřadem, který může vydat povolení na kácení stromů či keřů na katastru 
obce. Takové povolení nebylo obecním úřadem nikomu vydáno.

Nemůže nám přeci být lhostejné, že na jedné straně obec vynakládá každoročně nemalé finanční prostředky z obecního 
a prostřednictvím dotací ze státního rozpočtu na obnovu a údržbu zeleně a na druhé straně „někdo“ kácí bez povolení stromy. 
Ano, kácí stromy bez povolení obecního úřadu, a to dokonce v tzv. biokoridorech, které jsou důležité pro zachování pestrosti 
živočichů a rostlin na katastru naší obce a pro jejich migraci mezi Chřiby a Bílými Karpaty.

Dne 5. 3. 2013 bylo zaměstnanci obce provedeno sčítání čerstvě pokácených stromů. Jedná se o 79 ks vykácených stromů, 
převážně akátů, na celém katastru obce. Neoprávněné kácení stromů řešilo na svém veřejném jednání zastupitelstvo obce 
v pátek 8. 3. 2013 od 18:00 v kulturním domě Boršice. 

Proto vyzýváme všechny spoluobčany, aby v této věci, pokud mají nějakou zprávu, informovali přímo starostu obce.

Obecní úřad předem děkuje svým občanům v dané věci za pomoc. (st)

Jarní úklid naší obce a okolí
Jako každý rok, i letos proběhne úklid 

obce a jejího okolí. Sraz všech, kteří chtějí 
pomoci uklidit naši obec, bude v sobotu 6. 
dubna 2013 v 7:30 hodin za budovou obec-
ního úřadu. Obecní úřad se se žádostí o po-
moc při úklidu obrací na všechny zastupi-
tele, dobrovolné složky obce a na ty naše 
spoluobčany, kteří bezplatně využívají sál 
KD ke svým aktivitám.

Prosím, vezměte si s sebou rukavice 
a dobrou náladu.

Po skončení akce občerstvení zajištěno 
v areálu letního kina.

Za obecní úřad ing. Roman Jílek

Prezidentem byl zvolen Miloš Zeman
Jak volili občané Boršic? 

Voliči v sezna-
mu

Vydané obálky Volební účast 
v %

Odevzdané 
obálky

Platné hlasy Platných hlasů 
v %

1. kolo 1 848 1 216 65,80 1 211 1 202 99,26

2. kolo 1 828 1 109 60,67 1 109 1 106 99,73

Kandidát 1. kolo 2. kolo

hlasy % hlasy %

1 Roithová Zuzana, MUDr., MBA 123 10,23

2 Fischer Jan, Ing., CSc. 278 23,12

3 Bobošíková Jana, Ing. 26 2,16

4 Fischerová Taťana 33 2,74

5 Sobotka Přemysl, MUDr. 22 1,83

6 Zeman Miloš, Ing. 272 22,62 641 57,95

7 Franz Vladimír, Prof.  JUDr. 64 5,32

8 Dienstbier Jiří 187 15,55

9 Schwarzenberg Karel 197 16,38 465 42,04
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Co by měli vědět občané, aby lépe ochránili svůj majetek

V průzkumech veřejného mínění o tom, co obce mají zajišťovat pro své občany, se snad vždy objevuje naléhavý 
požadavek na vyšší bezpečnost v daném sídle. Proto jistě zaujmou i výsledky průzkumu, jež v lednu zveřejnila 
společnost Jablotron.

Průzkum ve třech věznicích mezi 135 vězni odsouzenými za vloupání do objektu provedla v závěru minulého 
roku pro tuto přední firmu v oboru zabezpečovacích systémů agentura Perfect Crowd. Průzkum měl zejména 
zjistit, která zabezpečení domů a bytů jsou podle zlodějů nejlepší a která je nejvíce od vloupání odrazují a jakých 
chyb se lidé při zabezpečení svých nemovitostí nejčastěji dopouštějí. 

„Neustále se snažíme vylepšovat naše výrobky a služby tak, abychom zamezili škodám na majetku našich 
zákazníků. Jsme výrobcem alarmů a také provozovatelem největšího bezpečnostního centra v Česku. Proto nás 
velmi zajímá pohled těch, proti nimž své produkty vlastně vyvíjíme,“ konstatoval při prezentaci výsledků průzkumu 
ing. Dalibor Dědek, majitel Jablotronu. 

Více než polovina zlodějů sice v průzkumu připustila, že vloupání do objektů jsou nyní obtížnější než před de-
seti roky, avšak 82 % oslovených pachatelů uvedlo, že průměrně zabezpečený byt otevřou do pěti minut. Takovým 
bytem se přitom rozumí byt s klasickými vchodovými dveřmi a pouze běžným zámkem – „fabkou“.

Ing. Alan Fabik, obchodní ředitel dceřiné společnosti Holdingu Jablotron – Jablotronu Alarms, uvedl, co 
lidé nejčastěji podceňují při zabezpečení svých domů a bytů a co zloděje obvykle nejvíce povzbudí k tomu, 
aby do takového objektu vnikli:
-  chybějící alarm,
-  klasické vchodové dveře se zastara-

lým zámkem,
-  otevřená okna,
-  chlubení se na Facebooku majet-

kem či dovolenou,
-  klíče pod rohožkou, květináči apod.

Naopak ideálně zabezpečený objekt 
podle slov Alana Fabika má:
-  alarm napojený na hlídací agenturu,
-  bezpečnostní dveře a skla,
-  hlídacího psa,
-  noční střežení alarmem,
-  „důkazy aktivity“ (např. prázdná 

poštovní schránka, ale třeba i systé-
my střídavě rozsvěcující a vypínající 
světla v domě při nepřítomnosti ma-
jitele).

Obce mohou pro lepší zabezpečení 
majetku svých obyvatel hodně udělat 
např. v osvětě. Nabízí se však i otáz-
ka, zda by nemohly vyjednávat pro 
nájemníky (nejen) ve svých bytových 
domech, obyvatele sídlišť apod. ploš-
né (cenově zvýhodněné) napojení bytů 
na pulty centrální ochrany či při rekon-
strukci obecního bytového fondu na-
bízet lidem (za příplatek) osazení bytů 
bezpečnostními dveřmi a okny.

Ivan Ryšavý

Z výsledků průzkumu mezi vězni 
odsouzenými za vloupání do objektu:

Kudy se zlodějům nejlépe vniká do objektu:
Okny (84 %) 
Sklepem (74 %) 
Garáží (73 %) 

Co zloděje od vykradení objektu odrazuje:
Bezpečnostní dveře typu NEXT (69 %)
Bezpečnostní skla (63 %)
Kamerový systém (55 %)
Hlídací pes (54 %)
Označení Objekt je napojen na PCO (54 %)

Čeho se zloději nebojí:
Sousedů ve vedlejším domě (80 %)
Venkovních žaluzií (75 %)
Fólií na oknech (71 %)

Nejčastější chyby majitelů objektů z pohledu zlodějů:
Pootevřené okno (84 %)
Nedostatečně zajištěná okna (76 %)
Ukrytí klíče pod rohožkou, v květináči (42 %)

Na základě čeho si zloději vytipovávají objekty k vykradení:
Tipy od známých (46 %)
Sledování zvyklostí obyvatel objektu (26 %)
Plná poštovní schránka (23 %)
Údaje ze sociálních sítí (11 %)

Průzkum pro společnost Jablotron mezi 135 vězni provedla 
agentura Perfect Crowd.              Z časopisu Moderní obec 2/2013
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Z činnosti na úseku podatelny, matriky a evidence obyvatel za rok 2012

Tabulka ukazuje rozložení obyvatelstva podle věku a pohlaví

věk 0 - 6 7 – 18 19 - 30 31 - 40 41 - 50 51 - 60 61 - 70 71 - 80 81 - 90 nad 90 celkem
muži 74 123 182 160 171 149 117 72 29 5 1082
ženy 79 109 157 162 150 147 146 106 74 10 1140

Matrika a podatelna:
bylo vyřízeno:
-  spisy úmrtí   16
-  dodatečné zápisy do matričních knih 

 (rozvody, změna příjmení)  2
-  spisy manželství 17
-  druhopisy matričních dokladů  5
-  osvědčení o sňatku s církví 11
-  přiznání otcovství   7
-  poskytnutí údaje z informačního systému  1
-  zrušení údaje o místu trvalého pobytu pro   9 občanů
-  povolení pro 2 hrací přístroje  4
-  ověřeno  - 614 podpisů (legalizace)
   - 429 listin (vidimace)
celkem - 1 043 ověření
-  vyvěšeno a sňato 169 vyhlášek a různých podání na úřed-

ních deskách (elektronické i klasické)

Evidence obyvatel:
K 1. 1. 2012 měla obec Boršice   2 203 obyvatel

 z toho   1 082 mužů

 a   1 121 žen

Během roku se:  - přihlásilo   41 občanů

 - odhlásilo   33 občanů

 - narodilo   28 dětí

 - zemřelo   17 občanů

K 31. 12. 2012 měla obec Boršice  2 222 obyvatel

 z toho  1 082 mužů

 a  1 140 žen

Uvnitř obce se přestěhovalo 31 občanů, 17 občanů z naší 
obce uzavřelo sňatek a 5 manželství bylo rozvedeno.

Průměrný věk občanů byl k 31. 12. 2012 41,92 roku

 z toho muži 39,94 roku

 a ženy  43,79 roku

Czech Point:
Výpis z Trestního rejstříku vyřízeno 59 žádostí
Výpis z Katastru nemovitostí vyřízeno 100 žádostí
Výpis z Obchodního rejstříku vyřízeno 30 žádostí

Výpis z Bodového systému řidičů vyřízeny 2 žádosti
Výpis z Živnostenského rejstříku vyřízeno 11 žádostí
Výpis z Kvalifikovaných dodavatelů vyřízeno 6 žádostí

Miluj ty, kdo ti nalévají hořkosti, 
neboť tě obohacují milostí.

Kdokoliv vyjevuje nějakou cizí 
chybu, prozrazuje tím jenom svou 
vlastní.

Je-li člověk pokorný, nic se ho ne-
dotkne, ani chvála ani hana, neboť 
sám ví, jaký je.

Ke kritice přidat ruku, která hladí.

Dvoje je umění v zájmu pokoje - 
neurazit a urážky si nevšímat.

Nedbej, co tomu říkají druzí! Mou-
drý proto není méně moudrým, 
jestliže se hlupák k němu chová 
jako k sobě rovnému.

Protrhne vodní hráz, kdo začne 
svár. Přestaň dřív, než začne spor.

Je ctí pro muže upustit od sporu, 
kdejaký pošetilec je rozpoutává.

Spravedlivému prospívají i tvrdé 
rány nepřátel.

Nemůže se stát nic, co Bůh ne-
chce. Takže cokoliv on chce, i když 
se nám to zdá sebehorší, je ve 
skutečnosti pro nás nejlepší.

Tak jako tuhá zima připravuje cestu 
jaru, tak nás připravuje utrpení pro 
Boží svátost.

Milovat neznamená mazlit se. Ne-
zkušení lidé si myslí, že láska záleží 
v tom, že se splní vůle milovaného, 
to by ho mohlo i zničit. Jinak miluje, 
kdo opravdu miluje, přeje totiž 
milovanému dobro věčné.

Utrpením se dá získat nebeská 
sláva, žádnou rozkoší.

Ctnost se řídí následujícím pra-
vidlem: snášej utrpení, prokazuj 
dobrodiní.

Perla se rodí v bouři, zlato se taví 
ohněm a vytepává úderem kladiva. 
Podobně ctnost se zdokonaluje 
protivenstvím. V bouři se prokazuje 
zdatnost, nepřítel vytváří hrdinu.

Utrpení je vždycky krátkým pře-
vodem k trvalé radosti. A tato je 
založena v podivuhodné plodnosti 
bolesti.

Utrpení zvyšuje naši plodnost 
milovat.

Žádné utrpení není zbytečné, proto-
že nás proměňuje, dohotovuje, učí 
a přivádí k pravdě.

Zpracoval Karel Pinka

Radostně přijmout každé pokoření
Matka Tereza
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Když padá sníh

Foto: Ing. Martin Ryšavý
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INFORMACE Z VOLNOČASOVÉHO SPORTOVNÍHO CENTRA

Ceník Volnočasového sportovního centra Boršice
platný k 1. 1. 2013

Fotbal, fl orbal, basketbal, házená –  300 Kč/1 hodina

Nohejbal, volejbal, tenis, zumba –  250 Kč/1 hodina

Badminton –  do 6 lidí – 200 Kč za 1 kurt/1 hodina
 6 a více lidí – 100 Kč za 1 kurt/1 hodina

Půjčení sportovního nářadí: 

Míč na fotbal, basketbal, volejbal, házenou ........ 30 Kč
Tenisové míčky ..................................................... 20 Kč
Raketa .................................................................. 25 Kč
Badmintonový košíček ......................................... 10 Kč
Raketa .................................................................. 20 Kč
Rozlišovací vesty ............................................ 3 Kč/1 ks

Volnočasové sportovní centrum (dále jen VSC) bylo slav-
nostně otevřeno dne 9. listopadu 2012 a od stejného data se 
zde začalo sportovat a postupně se začalo kapacitně plnit. 
Nyní je téměř zaplněno a od zahájení provozu se našlo jen pár 
volných hodin, které byly nevyužity. V dopoledních hodinách 
jej využívá základní škola, v odpoledních hodinách zde kromě 
běžných sportovních aktivit (badminton, fotbal, florbal, basket-
bal, házená, volejbal, nohejbal, tenis) pak vede slečna Skupi-
nová kroužek míčových her a badmintonu pro děti. Sportovat 
k nám jezdí například až z Jankovic, Kostelan, Polešovic, Vře-
sovic… Nejčastěji je využíváno na volejbal a fotbal, ale čím dál 
víc se rozrůstá zájem o badminton. VSC využívá i SK Boršice, 
a to především přípravka, žáci a dorost. Kaňkou však zůstávají 
návštěvníci chodící sportovat v nevhodné obuvi. Dalšími ne-
švary je lepení žvýkaček všude, kam jen sportovce napadne, 
a politá podlaha.

Věřím však, že lidé využívající VSC dostanou rozum a uvě-
domí si, že se nestavělo na rok, ani na dva, a začnou si mož-
nosti sportování v tak krásném zázemí vážit!

Pro veřejnost je otevřeno vždy od 15.00 do 22.00 hodin. 
V nejbližších dnech bude mít VSC internetové stránky (odkaz 
na stránkách Boršic), kde budou zájemci informováni o aktu-
ální obsazenosti. A ti, kteří doposud naše VSC nenavštívili, si 
ho budou moci prohlédnout ve fotogalerii.

Případní zájemci o sportování mohou volat
na tel. 724 150 638 – slečna Skupinová.

V odpoledních hodinách pak přímo na VSC, 
tel. 576 514 011.
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VŠICHNI DOHROMADY UDĚLÁME MNOHO
Ohlédnutí za loňským jarem

V návaznosti na filozofii našeho vzdělávacího školního 
programu – „Všichni dohromady uděláme mnoho“ byl vypra-
cován projekt Hrncové květinářství. Autorem tohoto projektu 
byla paní učitelka Gabriela Hejtmánková a na jeho realizaci se 
podílel nejen celý kolektiv mateřské školy, ale i rodiče a pra-
rodiče dětí.

Cílem projektu bylo rozvíjet u dětí všechny jejich aktivity 
formou prožitkového učení se zaměřením na environmentální 
výchovu. 

Svůj smysl mělo taktéž využití starých a nepotřebných 
předmětů (hrnců) pro výsadbu a růst rostlin, čímž byly využity 
k jinému účelu, než k jakému původně sloužily. 

Rodiče společně se svým dítětem měli jeden velký úkol, 
najít doma, u babičky a dědečka nebo u sousedů starý, vy-

řazený smaltovaný hrnec. Tatínky jsme požádali, aby ve dnu 
hrnce zhotovili otvory pro odtékání vody. Maminky s dětmi pak 
měly za úkol tento hrnec podle vlastní fantazie nazdobit či na-
malovat. Takto připravený hrnec si doma děti s pomocí rodičů 
naplnily hlínou a pak si jej přinesly do mateřské školy. Zde 
jsme si je všichni vystavili ve vestibulu nebo v chodbě školky.

Paní učitelky nakoupily semínka různých kytiček a hlínu. 
Taktéž bylo potřeba připravit truhlíky pro výsadbu. V každé 
třídě si děti zasely do truhlíků semínka kytiček, tak měly mož-
nost osahat si hlínu a semínka. Zalévaly je a pozorovaly, kdy 
vyroste první rostlinka, ty si přesazovaly do jednotlivých ke-
límků. Nadále o ně pečovaly, zalévaly a pozorovaly jejich růst. 
Narostlé květinky pak děti opět za pomoci paní učitelky (asis-
tentky) přesazovaly do svých připravených hrnců.

Hrnce s květinami jsme umístili před budovu mateřské ško-
ly a vytvořili jsme si tak společné hrncové květinářství. To nám 
hlídal zahradník Konvička, kterého vytvořila Katka Chmelová. 
Náš zahradník dohlížel na to, zda děti o své rostlinky pravidel-
ně a svědomitě pečují.

Všechny květiny v hrncích nám krásně rozkvetly a zkrášlo-
valy nám tak vstup do naší mateřské školy. Děti, které se do 
projektu zapojily, dostaly na závěrečném vyhodnocení slad-
kou odměnu.

Během realizace celého tohoto projektu si děti začaly více 
všímat, pozorovat a pojmenovávat různé druhy květin, které 
při vycházkách mohly spatřit u domů a na předzahrádkách 
v okolí mateřské školy.

Naše hrncové květinářství sklidilo velký úspěch nejen u dětí 
a jejich rodičů, ale také u mnoha ostatních občanů obce, kteří 
jej před naší školkou mohli obdivovat.

Své hrnce si děti na konci školního roku odnesly domů 
s tím, že se nadále budou o své květinky starat.

Mateřská škola Boršice, D.  Cilečková
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Vzácná návštěva v Boršicích

Válečný hrdina plk. P. Vranský navštívil muzeum spolubojovníka
Ve Svatobořicích si dne 15. září připomněli 

70. výročí zřízení internačního tábora, který zde 
byl v letech 1942 – 1945. V tomto období pro-
tektorátu Čechy a Morava zde bylo zavřeno na 
3000 vězňů. Mnozí z nich skončili svůj život po 
převozu do vyhlazovacích táborů v Osvětimi či 
v Terezíně. Zažili týrání, hlad, infekční nemoci či 
zde dokonce zemřeli! Převážně to byli rodinní 
příslušníci našich vojáků, kteří bojovali za hra-
nicemi naší vlasti proti německým okupantům. 
Tamního výročí se zúčastnil i zástupce a mís-
topředseda ÚV ČSBS plukovník v. v. Pavel 
Vranský z Prahy, který patří k posledním žijícím 
účastníkům bojů v africkém Tobruku, kde byl 
i zraněn. Byl mj. palubním telegrafistou i střel-
cem u 311. čs. bombardovací perutě, která byla 
součástí RAF. Je nositelem dvacítky vyzname-
nání, mj. dvou Čs. válečných křížů 1939, tří me-
dailí Za chrabrost, ale i medailí, které mu udělili 
v jiných státech. Dne 16. září 2012 pak plk. Pavel 
Vranský navštívil i naši obec. Nebylo náhodou, 
že na místním hřbitově položil kytici na hrob 
svého bojového druha plukovníka Stanislava 
MIKULY, se kterým ho spojila válečná doba. Při 
své neoficiální návštěvě zavítal i do jeho rodné-
ho domu, kde jeho syn pplk. V. Mikula realizoval 
výstavu na počest otcovy válečné odysey. Jaké bylo překvapení, když se Pavel Vranský na mnohých fotografiích nejenže našel, 
ale navíc i kurátorovi výstavy pomohl identifikovat další druhy ve zbrani, které zachytily zde instalované dobové fotografie. Další 
členové odpolední návštěvy muzea, mezi nimi i předseda ÚV ČSBS plk. ing. Jaroslav Vodička či zástupce Čs. obce legionář-
ské mjr. v. z. dr. Jan Kux, válečné expozici instalované v rodinném domku vyslovili zasloužené uznání. Předseda kyjovské ZO 
ČSBS ing. V. Rajda vyslovil naději, že snad bude podobná expozice někdy vytvořena i v Kyjově. Mile překvapení návštěvníci 
Boršic nešetřili chválou a rozhovor se vedl i kolem četnosti návštěv vytvořeného expozičního díla. „Otázka využívání by měla 
být kladena nejen iniciátorem, ale i vedením obce. Ne v každé obci totiž byli vlastenci tohoto formátu i významu a jak obecně 
víme, výuka dějin právě tohoto období ve školách hodně pokulhává! Okolní obce vám mohou expozici doslova závidět,“ řekl 
předseda ÚV ČSBS ing. J. Vodička. Návštěvníci muzea poté odjeli na další setkání, které následující den pokračovalo v Kyjově 
a ve Svatobořicích besedou se studenty a žáky tamních škol. Pondělí totiž bylo přesně výroční. Právě v poledních hodinách dne 
17. září 1942 přijel do svatobořického lágru první z transportů deportovaných vězňů.

– jax –

Hrdina plukovník Pavel Vranský
Místopředseda ÚV Českého svazu bojovníků za svobodu Pavel Vranský (1921) se narodil v Lipníku nad Bečvou. Už dne 

16. 5. 1939 přešel protektorátní hranici do Polska a byl zařazen v tzv. Polském regionu. Následně byl 19. 9. 1939 zajat Rudou 
armádou a do dubna 1941 prošel několika tábory, např. Oranky a další. Pak se dostal na Střední východ, bojoval v poušti, 
v Sýrii, od října 1941 do 7. 4. 1942 v Tobruku, pak v Bejrútu. Již zde se seznámil se Stanislavem Mikulou, rodákem z Boršic, 
a stal se jeho spolubojovníkem. Poté se Pavel Vranský dostal do Anglie k letcům RAF. Hledal v moři ponorky, zúčastňoval se 

výcviku a sloužil u 311. perutě. Byl telegrafistou a střelcem a nako-
nec radarovým operátorem. V boji nalétal téměř tisíc hodin. Za svou 
statečnost před nepřítelem byl vyznamenán a je nositelem dvou Čs. 
válečných křížů, tří vyznamenání Za chrabrost, má britská a polská 
vyznamenání, ale i řadu československých. Po válce, dnes plu-
kovník, vystudoval vysokou školu dopravní a pracoval v různých 
profesích. Už od poválečných let pracuje dodnes jako úspěšný 
funkcionář v ČSBS a ČsOL. I ve vysokém věku je stále činorodý 
a jezdí zejména po školách a víc než zajímavě přednáší válečnou 
tematiku. Zastává i funkci místopředsedy ve Svazu seniorů ČR, 
kde je rovněž velmi platným členem. I přes vysoký věk je stálým 
optimistou, věří ve vlastenectví a vše pro něj celým svým životním 
postojem i prací dělá. Svým hrdinstvím prokázaným v boji, svou 
zásadovostí v jednání a pečlivostí v práci je mnohým z nás víc než 
osobním příkladem. Mnohé z jeho vlastností měl i plukovník Stani-
slav Mikula, jehož muzeum v naší obci máme.

– jax –
Text a foto J. KUX

Zleva: mjr. v. v. JUDr. JAN KUX, předseda Rozhodčí rady ÚV ČSBS, pplk. v. 
v. V. MIKULA, plk. v. v. Ing. Jaroslav Vodička, předseda ÚV ČSBS, plk. v. v. 
Ing. Pavel Vranský, místopředseda ÚV ČSBS, Ing. Vladimír Rajda, předseda 
ZO ČSBS Kyjov

plk. Pavel Vranský v expozici muzea v Boršicích
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Zprávičky z Domova
V krátkosti bych na úvod chtěla zhodnotit 

uplynulý rok a nastínit události roku nového. 

V roce 2012 bylo v Domově velmi rušno 
po stránce akcí, nejúspěšnější byla pouť na 
Svatý Hostýn. Jak jsem psala v minulém 
zpravodaji, poutě se zúčastnilo 15 obyvatelů 
Domova, mezi nimi i lidé na invalidních vozí-
cích. Další věc, která se nám podařila, byla 
stavba pergoly před vchodem Domova. Zru-
šili jsme každoroční stavění plátěných stanů 
a nyní si budeme užívat dřevěného poseze-
ní v teplých jarních i letních dnech. Vytvořili 
jsme si pěkné zákoutí v aktivizační místnos-
ti, kde se obyvatelé každý den scházejí na 
aktivity. V průběhu roku nám odešla naše 
šikovná aktivizační pracovnice Maruška 
Berková a druhá kolegyně onemocněla, tak 
jsme si vypomohli jinou šikovnou kolegyní 
paní Dankou Červenkovou, která díky svým 
zručným rukám tvoří divy. Každá z těchto 
pracovnic má své nesmazatelné kouzlo, 
které kolem sebe šíří laskavostí a úžasným 
přístupem, umí s našimi seniory pracovat a navozovat domácí prostředí.  

V minulém roce nás opustilo 6 obyvatelů a nových 6 nastoupilo. Z těchto nových obyvatelů jsou 3 obyvatelky občanky 
Boršic.

Loňský rok byl úspěšný i na odlehčovací službě, bylo uzavřeno rekordních 107 smluv na krátkodobý pobyt z důvodu od-
počinku pečujících osob. V letošním roce chceme i tuto službu zabezpečit aktivizační pracovnicí na celý úvazek, v současné 
době má pouze 0,5 úvazku.

V současné době pracuje v Domově 1 vedoucí a sociální pracovnice, 3 zdravotní sestry dohromady na 2 úvazky, 9 pečova-
telek na celý úvazek, 2 pomocné pečovatelky, 1 aktivizační pracovnice na 0,5 úvazku a 1 uklizečka-pradlena na 0,5 úvazku, 1 
sociální pracovnice na odlehčovací službu na 0,2 úvazku. Momentálně jsme v plném obsazení. 

Na konci roku 2012 jsme zvládli v komorním duchu oslavit Mikuláše, zazpívali Kouťáci, zahrál nám harmonikář pan Kapitán 
a divadelní spolek zahrál Mrazíka. Vánoce tradičně proběhly v kruhu celé rodiny Domova při společné štědrovečerní večeři, 
po ní byly předány malé dárečky, které byly připraveny pod vánočním stromem. Loňskou novinkou bylo postavení vánočního 
stromu před vchodem Domova, který svítil celou vánoční dobu.

A co nás čeká v roce 2013? Ze všech stran se na nás všechny hrnou jen samé špatné zprávy, ale doufáme, že se nám po-
daří i tento rok přežít bez velkých problémů. Chceme i nadále spolupracovat s MŠ a ZŠ Boršice, obcí Boršice a s každým, kdo 
projeví zájem. Tak jako každý rok chystáme akce, které jsou připravovány i pro veřejnost: stavění máje, DOD, Mikuláš. Letos 
bychom chtěli také uskutečnit setkání rodinných příslušníků obyvatel Domova. Pro velký úspěch poutě na Hostýn je v plánu 
zrealizovat pouť na Sv. Kopeček u Olomouce. Doufám, že nás neodradí ani to, že nám MPSV opět zkrátilo dotaci o 250.000 Kč.

Na závěr jménem všech obyvatelů a zaměstnanců Domova přeji radostné Aleluja.  Pavla Zahrádková  
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Zlatá svatba, manželé Taťákovi, 3. 2. 1979

Předávání občanských průkazů, 11. 5. 1979

Zlatá svatba, manželé Kedroňovi, 
10. 6. 1979

Zlatá svatba, manželé Gabrielovi, 10. 6. 1979 Zlatá svatba, manželé Stodůlkovi, 10. 6. 1979

Předávání občanských průkazů, 11. 5. 1979
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Setkání padesátníků, 21. 7. 1979

Zlatá svatba, manželé Zapletalovi, 28. 6. 1980

Slib jisker – Salaš, 15. 5. 1980
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Zlatá svatba, manželé Šebelovi, 22. 9. 1979

Beseda s branci, 28. 3. 1980

Zlatá svatba, manželé Gavendovi, 16. 2. 1980 Zlatá svatba, manželé Buchtíkovi, 16. 2. 1980

Zlatá svatba, manželé Staufčíkovi, 17. 5. 1980
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Setkání padesátníků, 28. 6. 1980

Beseda s důchodci, 5. 12. 1979

Beseda s důchodci, 5. 12. 1979
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Váca Kornelou - Doslov k Pamětem Rudolfa Pavlínka
Ve zpravodaji č. 3/2012 byla uvedena poslední část Pamětí Rudolfa Pavlínka.

KDE A JAK ODEZNĚLA HRANA RUDOLFU PAVLÍNKOVI
V několika posledních zpravodajích 

bylo záslužně vzpomenuto v rodných 
Boršicích méně nebo málo se ukazují-
cího Rudolfa Pavlínka, jednoho ze dvou 
bojovníků proti hitlerovskému Německu. 

Jeho vztah k rodišti jaksi skomíral, 
až posléze umřel on sám, osamocený 
v Ostravě-Porubě.

Osídlení této nové čtvrti v Ostravě (po 
roce 1965) se ustavilo tak, že našinec 
mohl vnímat jakýsi „boršický trojúhel-
ník“ vymezený obydlím Rudolfy P., paní 
Šmídové (rozené Jahůdkové) a obydlím 
mým. Uvnitř trojúhelníku (vymezeného 
hroty vzdálenými dvě stě či tři sta me-
trů jeden od dalších) bydlel ještě Jara 
„Kořénkou“ (Pánbu mu odpusť!, jak se 
„řejkávalo“ o komkoli, jemuž už „zazně-
la hrana“) a o patro výš v témž paneláku 
i náš Vlaďa.

S přibližně stejně letitou paní Šmí-
dovou měl – podle jejího vyjádření – sr-
dečné vztahy; od jejího syna Pavla jsem 
získal Rudolfovy Paměti, které jsem pak 
předal panu Petru Matouškovi.

V Pamětech vidím či nevidím dvě zá-
ležitosti, které zasluhují zvýraznění:

Rudolf P. byl povolán do vojenské 
služby v posledních odvodech svobod-
né republiky. Jako devítiletý kluk jsem se 
stal účastníkem scénky, v níž se odve-
denec Rudolf dostavil do naší chalupy 
pochlubit, ozdoben kosárky a pentlemi, 
dívce, která u nás tehdy byla ve službě 
a která se později usadila v prodlouže-
ném Podradování. Osudného 15. břez-
na 1939 byl Rudolf členem posádky 
v Bzenci. O průběhu zabrání kasáren 
německým vojskem zaznamenal, že 
velitel bzenecké posádky očekával veli-
tele německé jednotky „v sedle a s tase-
nou šavlí“ před vstupní bránou. Spatřuji 
v tom projev morální vyspělosti našeho 
vojska a gesto, na které můžeme být 
hrdí.

Naproti tomu v Pamětech byla zne-
viditelněna výjimečná pamětihodnost 
místa internace našich dvou protinaci-
stických bojovníků v sovětském Rusku. 
O Suzdalu, v němž v dobách, kdy ne-
sjednocené Rusko neúspěšně čelilo ta-
tarským nájezdům, bylo (ač přechodně) 
sídlo jednoho z údělných knížat a kde 
se zachovalo víc jak 20 (!) hradbami 
obehnaných klášterů, do nichž z ce-
lého světa putují náročnější turisté uvi-
dět „ZOLOTYJE VÓROTA“ (tedy Zlatou 
bránu) knížecího chrámu, … o tom se 
v Pamětech nedozvíme nic; na rozdíl od 

pochvaly výzdob stanic moskevského 
metra.

V besedě konané u bývalého pana 
starosty Matouška jsem se o znevidi-
telnění pamětihodností Suzdalu zmínil 
a vybízel jsem přítomného spolubojovní-
ka Rudolfova, bombardovače Stanislava 
Mikulu, aby o Suzdalu napsal on; cosi 
víc než o tom, jak propašovávali vodku 
a hráli s místními fotbal. Následně jsem 
Stanislavovi M. poslal výpravnou publi-
kaci o Suzdalu; leč stihl mi napsat jen 
děkovný dopis (z dovolené v Luhačovi-
cích). Ještě bych se měl přiznat, že na 
rozdíl od vstřícného „Staně Mikulového“ 
jeho druh Rudolf nereagoval pozitivně 
na můj pokus se s ním sblížit. Jednou 
jsem ho v prostoru „boršického trojúhel-
níku“ pozdravil a představil jsem se jako 
účastník jeho návštěvy u nás, s kosárky 
a rozjařeného přijetím do vojska. Rudolf 
mou iniciativu nepřijal, a tak jsme se po-
tkávali jako vzájemně cizí lidé.

Konečně se dostávám k posledním 
okamžikům pobytu Rudolfa Pavlínka na 
povrchu naší země, za níž nasazoval ži-
vot jako příslušník tankového vojska či 
jako pěšák u Tobruku.

Stalo se, že jsem byl lékařem poslán 
na rentgen (píchalo mne u lopatky) do 
Vítkovic. Pár kroků od tamní nemocni-
ce je kostel, v němž byla pokřtěna má 
dcera. (A v němž ministroval Jožka „Bi-
lejkou“, jehož máti chodila oděna po 
„sedlcku“. Jožka, řečený „Celinou“, se 
stal perfektním frézařem modelů pro 
nejsložitější ocelové odlitky v místních 
železárnách.)

Neopomenul jsem se v kostele za-
stavit; ve Vítkovicích jsem se příliš ne-
vyskytoval a do kostela jsem chodil 
v Třebovicích. Nad klekátkem u mříže, 
chránícím kostel před nežádoucími ná-
vštěvníky, bylo vyvěšeno parte, ozna-
mující, že zde za dvě hodiny bude roz-
loučení a sloužena mše za zesnulého 
Rudolfa Pavlínka!

Ihned jsem se jel převléct domů do 
černého. Zastavil jsem se rovněž u na-
šeho Vladě, který však nebyl zrovna 
doma. Sdělil jsem tedy švagrové (roze-
né Pavlínkové), že za Rudolfa P. budou 
pohřební obřady ve Vítkovicích.

Obřad proběhl na výsost intimně. 
Vše silně kontrastovalo – jak s až bom-
bastickým vítáním nebožtíka při návra-
tu z války (krojovaná mládež, dechová 
hudba, opentlené žebřiňáky před nádra-
žím v Nedakonicích), tak s náročně vy-
praveným pohřbem Stanislava Mikuly. 
Pro něho – pokud je mi známo – slav-
nostní přivítání z války nebylo uspořá-
dáno, při pohřbu však přelétávaly nad 
hřbitovem i vojenské vrtulníky. S Rudol-
fem se z vojska neloučil NIKDO! Obřad 
však proběhl velmi pietně. Zazněla dob-
ře zazpívaná Dvořákova biblická píseň, 
HOSPODIN JE MŮJ PASTÝŘ, NIC NE-
POSTRÁDÁM…

Málem by na Boršice mohlo pad-
nout podezření, že svého bojovníka od 
Tobruku nepostrádají. Nebýt nás dvou 
(Vlaďa se přece jenom dostavil), kteří 
jsme účast Boršičanů (byť čirou náho-
dou čí zásahem „vyšší moci“) přece jak-
si obstarali.   
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Betlém pro Ghanu
Tak jako v loňském roce, i letos pořádala boršická schola při Římskokatolické farnosti Boršice dne 25. 12. 2012 vystoupení 

pod názvem Živý betlém. Jednalo se v pořadí o třetí ročník a podle počtu návštěvníků je zřejmé, že o tuto akci je velký zájem. 
Dle našeho odhadu přišlo na divadelně-hudební představení něco kolem 450 diváků. Počet účinkujících byl i tentokrát vysoký, 
a to kolem 80. I letos se nám podařilo do akce zapojit nejen děti a mládež, ale také manželské páry, které přispěly jak svým zpě-
vem, tak dramatickým vystoupením. Díky Obecnímu úřadu Boršice a panu starostovi Romanu Jílkovi si mohly děti prohlédnout 
a pohladit zvířata, jako je kupříkladu lama, osel, koza nebo ovce. 

Jelikož boršická schola v loňském roce zahájila charitativní činnost, tak i výtěžek z této akce jsme se rozhodli věnovat pro 
dobročinné aktivity, a to konkrétně na dostavbu sirotčince v africké Ghaně, protože každý finanční obnos pomáhá k jeho dokon-
čení. Na začátku vystoupila paní Antonie Vaculíková, která představila organizaci AKWAABA zaštiťující tento projekt i konkrétní 
účel, na který budou finanční prostředky použity. Celkový výtěžek činil 10.000 Kč. Mnohokráte děkujeme všem, kteří štědře 
sáhli do svých kapes a věnovali peníze na toto dobročinné dílo.

Touto cestou mi dovolte poděkovat všem, kteří se této akce účastnili a pomáhali ji připravit. Především patří poděkování 
boršické schole a boršickým ministrantům, kteří se ochotně zapojují do všech akcí, které schola pořádá. Dále patří poděkování 
dětem a vedoucím souboru Pentlička, všem manželským párům, ale i jednotlivcům. Děkuji také rodičům, kteří pro své děti 
připravili překrásné kostýmy.

I v letošním roce budeme pokračovat v charitativní činnosti, a to hned šesti koncerty v prvním pololetí roku 2013. Věříme, 
že účel, který jsme vybrali, bude motivační i pro návštěvníky našich koncertů a poodhalí všem starosti lidí, kteří si zaslouží naši 
podporu a pomoc. 

Ing. Miroslav Zemánek
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X. krojový ples
19. 1. 2013 jsme se sešli na jubilej-

ním X. krojovém plese.

Již tradičně k tanci a poslechu hrála 
DH Boršičanka a CM Pentla.

O zábavu se postarala svým vystou-
pením letošní hodová chasa a FS Pentla.

Každý návštěvník byl přivítán u vstupu 
letošními stárky a štamprlkou slivovice.

Při slavnostním defilé krojovaní zapl-
nili ve čtyřech řadách celý taneční pro-
stor.

O půlnoci byli vyzváni všichni přítom-
ní stárci a stárky dřívějších boršických 
hodů, aby přišli na taneční parket. Sešlo 
se jich asi pět desítek, společně zazpíva-
li a zatančili si sólo.

Přestože návštěvníků plesu bylo 
méně než v loňském roce, dobrá nálada 
na plese vydržela až do brzkých ranních 
hodin.                                              -hea-
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Dětský karneval
Dne 27. 1. 2013 se v kulturním domě konal karneval pro děti. Začá-

tek byl v 15.00 hod. a o zahájení se postarala skupina Kanonýři, která 
celé odpoledne hrála pěknou hudbu k poslechu i k tancování pro naše 
děti. Sešlo se zde asi 80 dětských masek, pro které bylo připraveno 
hodně soutěží, do nichž někdy byli zapojeni i rodiče, především aby 
pomohli svým dětem. Každá snaha v soutěži byla náležitě odměněna 
malou sladkostí. I občerstvení bylo výborně zajištěno, pro děti se po-
dávaly limonády, různé sladkosti a oblíbený párek v rohlíku. Pro rodiče 
výborný punč i kafíčko. Na závěr byla každá maska odměněna krásnou 
hračkou nebo malým dárečkem. Doufáme, že se všichni dobře bavili 
a příští rok se zase sejdou v tak hojném počtu.

 Těší se na Vás SR.
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FAŠANK  
Již potřetí se vedení obce a členové obecního zastupitelstva ve spolupráci s komisí pro kulturu a sport rozhodli zopakovat 

fašankovou zabijačku – akci, kterou jste zvolili akcí roku 2011.

Od brzkého rána 9. 2. 2013 se před řeznictvím u Prášilíků a pohostinstvím U Gabrielů topilo pod kotly, krájelo, škvařilo, chys-
talo vše, co je součástí každé zabijačky. 

Od 7 hodin probíhal košt slivovice našich zastupitelů, mohli jste ochutnat čerstvé koblížky, dát si čaj nebo svařené víno. Bě-
hem celého dopoledne mělo nejen 13 zastupitelů pod vedením  zkušeného řezníka Pavla Prášilíka plné ruce práce. 

V 10 hodin vyšel na obchůzku průvod fašankových masek. Tentokrát ve velmi hojném počtu, posílený o několik desítek dětí 
z DFS Pentlička. Ty také svým vystoupením spolu s CM a FS Pentla odstartovaly prodej zabijačkových specialit. Prodávala se 
polévka, ovar, škvarky, tlačenky a čerstvě vyškvařené sádlo. 

Účast všech i přes chladnější počasí byla opravdu velká. Výtěžek z celé akce bude použit na podporu folkloru v naší obci. 
Večer fašank pokračoval zábavou v kulturním domě. O doprovod k tanci se postarala CM Pentla a Boršická čtyřka. V rámci pro-
gramu byly vyhlášeny výsledky 3. ročníku ankety Boršické TÝTÝ. Samotné vyhlášení ankety bylo proloženo reklamními vstupy 
tzv. „starých pentláků“.

A tak to dopadlo: Akce roku 2012  – Boršické burčákové slavnosti
 Stavba roku 2012  – Hospůdka na Haldě
 Složka roku 2012  – FS a CM Pentla
 Osobnost roku 2012  – Ing. Roman Jílek

Fašankový večer byl opravdu skvělý. Všichni se výborně bavili. Zvlášť zdařilým číslem bylo cvičení rodičů s dětmi a pocho-
vávání basy.

Už se těšíme na příští rok.   -hea-

RODIČOVSKÝ PLES 
Dne 2. února 2013 se konal v Boršicích Rodičovský ples. Začátek plesu byl určen na 19.30 hodin, ale zahájení plesu bylo ve 

20.00 polonézou všech přítomných tanečních párů, z toho bylo 12 žáků z 9. tříd, 5 žáků z 8. třídy, 6 žáků ze 7. třídy a 5 studentů 
z vyšších ročníků. Dohromady nás tedy tančilo 14 párů. 

Tomuto plesu jsme věnovali pilnou přípravu. Scházeli 
jsme se 2x týdně v KD v Boršicích, kde jsme trávili okolo 
6 hodin nácviku. S přípravou k vystoupení na plese nám 
pomáhala paní Helena Veselá, sestry Lenka Veverková 
a Pavlína Papayová a Liduška Tomášů. 

Na plese jsme každou následující hodinu předvedli tyto 
tance: ukázky lidových a společenských tanců a latinsko-
americké tance. Naše vystoupení jsme ukončili závěreč-
nou polonézou ve 23.00 hodin.

I s velkou trémou se nám to, jak doufám, podařilo. Myslím si, že se tento Rodičovský ples velmi povedl.

Na závěr bych chtěla ještě jednou poděkovat za všechny žáky, kteří se účastnili vystoupení na plese, paní Heleně Veselé 
za nácvik polonézy, sestrám Lence Veverkové a Pavlíně Papayové a Lidušce Tomášů za nácvik lidových a latinskoamerických 
tanců. Všem velký dík.  Tereza Pondělková, 9. třída
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Fašanková obchůzka

Fašanková zábava
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Dvacet pět let souboru Pentla z Boršic
Vzpomínku na založení souboru musíme začít na hodech v Boršicích v roce 1983. Tehdy se sešla hodová chasa, která našla 

zalíbení v tanci a zpěvu větší než na krátké setkání při hodových zkouškách a hodech samotných a po krátkém naléhání nás 
přemluvila, abychom se scházeli i nadále a učili se něco víc než jen pár tanečků, které jsme předváděli o hodové obchůzce 
a zábavě. Před pětadvaceti lety z těch začínajících nikdo netušil a ani nemohl vědět, zda něco takového jako folklor, cimbálová 
muzika bude v Boršicích za dvacet pět let existovat. Ti začínající měli mnohem menší ambice, chtěli hlavně tancovat, bavit se 
a později i vystupovat.

Na začátku jsme neměli nic, jen chuť do tancování, a tak jsme začali s pravidelnými zkouškami, nácvikem tanců i písní. 
K tomu, abychom se mohli ukázat na veřejnosti, jsme ale potřebovali kroje. A tak jsme začali chodit na brigády, natírali jsme 
ploty, zametali haly a vydělané peníze jsme investovali do krojů a hudebních nástrojů. Byla to doba, kdy ještě žádní sponzoři 
neexistovali a pomoc ze strany obecního úřadu byla pouze ve formě bezplatného pronájmu kulturního domu. Přesto rádi na tu 
dobu vzpomínáme, protože jsme všichni k sobě měli velmi dobrý vztah a scházení v souboru bylo pro nás radostí. Uvědomili 
jsme si to při premiéře před pěti lety, kdy po mnoha letech vystoupili začínající členové a znovu se vrátili na jeviště. Ta radost ze 
setkání s kamarády a ze společného vystoupení po tolika letech byla až hmatatelná. Vzpomínka na dobu a prostředí, kde kdysi 
trávili své mladé roky, i sounáležitost ke kolektivu, který něčeho za ty roky dosáhl, byla silná.

Mnohdy si klademe otázku, co dnešní mladé lidi ještě přitahuje k něčemu tak archaickému, jako je folklor, staré zvyky a oby-
čeje. Proč raději nechodí na diskotéky, nedají si „šluka” trávy a v klidu se neopíjejí v restauraci. Proč se moří na zkouškách, 
trýzní své tělo, namáhají mozek při nácviku choreografií, nechají na sebe dokonce i křičet od svých vedoucích jak při nácviku 
tance, tak i hudby?

Proč z vlastních peněz udržují kroje, nástroje, žehlí fěrtůšky a košile, platí si cesty na zkoušky a soustředění a kdo ví co ještě. 
My, kteří žijeme na Slovácku, kde lidová kultura má hluboké kořeny a kde jít na hody v kroji se považuje za samozřejmost, tu 
odpověď máme trochu jednoduší. Ale přesto vždy silně vnímáme ten pocit sounáležitosti k souboru a atmosféra zkoušek a vy-
stoupení na zájezdech a festivalech patří k nezapomenutelným zážitkům. Potlesk diváků v zaplněném sále, ta radost z dobře 
odvedené práce, společně strávené chvíle na zkouškách i při různých obchůzkách během roku, na to se nezapomíná.

Před dvaceti pěti lety byly Boršice po folklorní stránce pole neorané. Kromě dechovky Boršičanky zde nebylo nic. To, že mů-
žeme během roku v Boršicích potkat fašankový průvod, lucky, šohaje v kroji při velikonoční obchůzce, pravidelně již 30 let bez 
přestávky hodový průvod, v prosinci pak Mikuláše s jeho družinou a v neposlední řadě navštívit i vánoční koncert, kterým rok 
vrcholí, je jistě zásluhou všech, kteří kdy Pentlou prošli. Za dvacet pět let jich bylo přes dvě stovky. Těm všem patří poděkování 
i dík. Soubor za dvacet pět let urazil kus cesty. Vystupoval na mnoha festivalech po celé naší republice, jen namátkou: Stráž-
nice, Červený Kostelec, Rožnov pod Radhoštěm, Mělník, Praha, ... Ale také reprezentoval v zahraničí: ve Francii, Německu, 
Belgii, Maďarsku, Polsku, Rusku, Srbsku, Rumunsku, Holandsku a samozřejmě i na Slovensku. Aby soubor nezanikl a měl kde 
hledat nové tanečníky a muzikanty, založil i dětský soubor Pentlička, který vedou členové souboru. Práce bylo za uplynulé roky 
odvedeno mnoho a pojem Pentla není spojován jen se stuhou ke kroji, ale i se souborem z Boršic.

V naší krátké úvaze nemůžeme zapomenout na hudební stránku souboru. Mnoho souborů má v dnešní době problém sehnat 
dobrou hudbu k účinkování při vystoupeních. Je to trochu dáno dobou, kdy muzikanti mají mnoho příležitostí k vlastní prezen-
taci a soubor většinou nepotřebují, ba je jim mnohdy na překážku, protože se musí učit nové melodie k tanci a mnohdy to není 
jednoduché. Často je u souboru drží jenom společné číslo účtu, na který si mohou převést svůj honorář. Jsou ale i muziky, které 
si váží spolupráce se souborem a vidí ve spolupráci svůj profesní růst a zdokonalení. V souboru jsme za dobu trvání spolupra-
covali se třemi muzikami. První muzika souboru vzešla z amatérů, kteří se vlastní pílí po čase dopracovali i k natočení dvou CD 
nosičů. V roce 1999 se nám rozpadla a začínáme spolupracovat s muzikou Josefa Marečka. Ta se součástí souboru sice nesta-
la, ale ochotně s námi vždy vystupovala. V roce 2004 zakládáme muziku Pentla 2 z muzikantů pocházejících většinou z Boršic 
a ta s námi spolupracuje dodnes. Z mladičkých muzikantů časem vyrostlo těleso na vysoké úrovni, které je chloubou souboru. 
K 20. výročí souboru natočilo své 
první CD.

Práce v souboru z pohledu 
vedoucího je vždy nekonečný 
proces. Jedni odcházejí, druzí při-
cházejí. Mnohdy se učí vše znova, 
protože paměť neslouží, jak by 
měla. Přesto, kdo má rád lidovou 
kulturu a mladé lidi, tuto „řeholi“ 
rád podstupuje. A tak i k 25. výročí 
jsme rok připravovali premiérový 
pořad, který jsme pracovně na-
zvali „Balady v lidové písni“. Jeho 
premiéra se uskutečnila 9. března 
letošního roku v sále Kulturního 
domu v Boršicích a reprízu mů-
žete vidět o týden později v Klubu 
kultury v Uh. Hradišti. Co říci zá-
věrem? 25 let je věk, kdy člověk 
dospívá, tak i Pentla dospěla a z vesnického kroužku se stal uznávaný soubor. Přejeme mu do dalších let mnoho nadšených 
tanečníků i muzikantů a aby je láska k lidovému umění nikdy neopustila.

Jiří a Ludmila Pilušovi, vedoucí souboru 

20. výročí 
FS Pentla, 
stávající 
i bývalí 
členové 
souboru, 
kteří na této 
premiéře 
měli jeden 
tanec
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Činnost ZO Českého zahrádkářského svazu v roce 2012
Vážení spoluobčané,

ZO ČZS v Boršicích je organizace sdružující obyčejné lidi, milovníky přírody, přátele vína a též udržovatele tradic našich před-
ků ve vztahu k obdělávání půdy a pěstování kulturních plodin.

Dovolte, abychom představili některé společenské akce, na kterých jsme se aktivně v uplynulém roce podíleli nebo je orga-
nizovali.

 28. 1. 2012 se konala výroční členská schůze, na níž bylo jako tradičně zhodnoceno působení a hospodaření základní or-
ganizace, zároveň jsme měli možnost ochutnat vzorky přinesených vín a pálenek a v klidné atmosféře zhodnotit 
uplynulý ročník, ing. Tománek nás obohatil krátkou zprávou o nových trendech v oblasti pěstování ovoce. 

 1. 3. 2012  byly organizovány na KD degustátorské zkoušky, kterých se zúčastnilo 25 vinařů z Boršic.

 1. 4. 2012  se uskutečnila degustace k výstavě vín. Ve 22 komisích hodnotilo 88  degustátorů předložené vzorky. Zde chci 
hlavně potvrdit trend, který jsme si vytyčili v předchozích letech, a to zapojit co nejvíce mladou generaci, což se 
nám v roce 2012 podařilo. Naším dlouhodobým cílem je obsazovat všechna čtvrtá místa komisí mladými či začí-
najícími vinaři z Boršic tak, aby získávali zkušenosti a mohli rozvíjet své degustátorské dovednosti.  

 8. 4. 2012  - 48. velikonoční výstava vín v Boršicích. Vystaveno bylo 973 vzorků.  Navštívilo ji 710 milovníků vína. Vše pro-
běhlo tradičně s velkým nasazením organizátorů, vystoupila cimbálová muzika Pentla a jako již poněkolikáté bylo 
možné ochutnat zabijačkové a zvěřinové speciality pana Peprny.

 14. 4. 2012  - zájezd do Golsu (Rakousko). Tentokrát jsme navštívili Den otevřených sklepů v rakouské obci Gols nedaleko 
Neusiedlerského jezera, je to oblast, kde se vyrábí většinou přírodně sladká vína. Na cestu se vydala společnost 
59 vinařů z Boršic a okolních vesnic. Po příjezdu do Golsu nás čekala nabídka více než 80 otevřených vinných 
sklepů či dvorů s nepřebernou paletou různých vzorků vín, která jsme mohli libovolně ochutnávat. Vzhledem 
k velmi kladným ohlasům jsme se už tehdy zavázali, že akci opět zopakujeme.

 21. 4. 2012  byla organizována akce „Na kolech vinohrady moravského Slovácka“, kdy jsme náš Zahrádkářský sklep při-
pravili jako jednu ze zastávek na trase „Muškátu moravského“. Turisté se pak na našem stanovišti mohli občerstvit 
a ochutnat několik vzorků vín. Akce byla velmi zdařilá a výsledkem jsou desítky spokojených návštěvníků z celé 
ČR, kteří měli možnost poznat okolí Boršic  a navíc ochutnat naše vína. Do budoucna chceme tuto akci podporo-
vat pravidelně.
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 19. 5. 2012  - zájezd na mezinárodní výstavu vín ve Vracově. Navštívili jsme kulturní dům ve Vracově, kde bylo vystaveno 
1582 vzorků z Čech, Moravy, Slovenska, Maďarska, Rakouska, Polska a Chorvatska. 

 8. 9. 2012  - Slavnosti vína v Uherském Hradišti. Členové organizace zajišťovali obsluhu při prezentaci naší obce ve stánku 
s vínem, burčákem a drobným občerstvením. Zúčastnili jsme se též výstavy vín, která probíhala souběžně se 
slavnostmi. Člen výboru Petr Mikulka pak získal titul Šampion odrůdy Veltlínské zelené.  

 22. 9. 2012  jsme se aktivně zúčastnili 1. boršických burčákových slavností, kde jsme zajišťovali stánky s burčákem a vínem, 
předváděli zpracování hroznů a jejich lisování – návštěvníci mohli ochutnat čerstvý hroznový mošt, a zároveň byla 
připravena výstavka plodů odrůd révy pěstovaných v Boršicích s ochutnávkou.    

 16. 11. 2012  - Svatomartinské chutnání vína. Tato již tradiční akce přilákala letos do kulturního domu 95 návštěvníků, kteří 
měli možnost ochutnat 118 vzorků mladých vín. Byla to příležitost poprvé v takovém měřítku ochutnat mladá vína, 
porovnat technologie zpracování a sdílet své zkušenosti. 

 17. 11. 2012  proběhl Ples sportovců, jehož součástí byla degustace vín připravená členy ZO, k ochutnání bylo 73 vzorků.

 27. 12. 2012  - 12. ročník Svěcení vína. Víno posvětil otec Anton Kasan. Přineseno bylo 163 mladých vzorků a 36 vzorků 
archivních, zúčastnilo se asi 135 milovníků vína. I tento ročník probíhal v komorní atmosféře vánočních svátků, 
kterou podpořil svou přítomností otec Anton. Před samotným svěcením proběhla v kostele mše za vinaře a za-
hrádkáře.
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Vyznamenání člena naší organizace:
V roce 2012 byla udělena republikovou radou Českého svazu 

zahrádkářů Ing. Zdeňku Buchtíkovi, současnému jednateli ZO, 
bronzová medaile za vynikající práci pro ČSZ. Toto významné oce-
nění je udělováno za příkladnou a dlouholetou práci oceněného 
pro ČSZ.

V roce 2012 jsme podruhé po dohodě s mysliveckým sdruže-
ním opakovaně chránili rašící vinice před okusem spárkatou zvěří. 
V několika dnech jsme umístili repelentní prostředky kolem vinič-
ních tratí. Výsledek nebyl tak pozitivní jako v uplynulém roce. Byla 
místa, která jsme proti okusu uchránili, avšak některá místa, kde 
repelent nezaúčinkoval, byla opět okusem poškozena. Následně 
proběhla mimořádná schůze mysliveckého sdružení za účasti zá-
stupců ZO ČSZ a soukromých zemědělců, kde došlo k obecné 
dohodě na snížení stavu spárkaté zvěře v oblastech viničních tratí 
odstřelem.

Během roku přispěla ZO ČZS na některé akce pořádané obcí či 
jinými zájmovými sdruženími vínem a věcnými příspěvky do tom-
boly. Byly to: boršický fašaňk, Slavnosti vína v Uherském Hradišti, 
boršické hody, Farní ples, Krojový ples, Rodičovský ples. Mimo or-
ganizaci Výstavy vín v Boršicích zajišťují členové výboru sběr vzor-
ků pro dalších 36 místních a oblastních výstav vín v širokém okolí. 

Na tomto místě chci poděkovat všem boršickým vinařům, kte-
ří nám pomáhají při organizaci našich akcí, nebo přispívají svými 
vzorky k reprezentaci obce a naší organizace. Bez Vaší angažova-
nosti a spolupráce bychom to nedokázali.

Chci Vám ještě připomenout již tradiční aktivitu, kterou jsme pro 
naše členy i pro širokou veřejnost připravili ve spolupráci s vede-
ním obce před dvěma lety a letos hodláme pokračovat. Jedná se 
o  zveřejňování výsledků výstav vín u nás i z okolních vesnic na 
internetových stránkách obce Boršice v sekci zájmová sdružení – 
Český zahrádkářský svaz. Cílem projektu je archivace a přehled-
ná prezentace výsledků výstav vín  z Boršic a zároveň i z okolních 
vesnic a měst. Vše je umísťováno na jednom místě a slouží k jed-
nodušší komunikaci výsledků a získávání informací o jednotlivých 
výstavách.

Co nás čeká v roce 2013?
24. 3. 2013 proběhne degustáž na výstavu vín – zde opět ape-

luji na mladé a začínající vinaře, počítáme s nimi do hodnotících 
komisí. 31. 3. 2013 se pak koná samotná Velikonoční výstava vín. 

Připravujeme též zájezd do Golsu, Den otevřených sklepů je 
letos 13. 4. 2013. V termínech jarní a podzimní akce „Na kolech 
vinohrady“ se aktivně zapojíme jako zastávka na některé z tras ve-
doucích přes Boršice. 

Na konci srpna pak plánujeme opakování „Putování po boršic-
kých vinicích“ se zaměřením na rozlišování jednotlivých odrůd révy 
dle ampelografických znaků. Termíny a detailní informace budou 
včas zveřejněny. 

Zúčastníme se 2. boršických burčákových slavností, plánova-
ných na 21. 9. 2013. 

Připravujeme též tradiční akce na podzim a v zimě. Proběhnou 
v pravidelných termínech, a to  akce Svatomartinské chutnání vín 
8. 11. 2013 a Svěcení vína 27. 12. 2013.

Závěrem mně dovolte poděkovat vedení obce za podporu 
a výbornou spolupráci, všem vinařům a zahrádkářům za jejich 
každodenní práci na zvelebování svého okolí a udržování tradic 
zahrádkaření na Slovácku a v neposlední řadě též mým kolegům 
– členům výboru základní organizace – za aktivitu, nadšení a nasa-
zení, se kterým přistupují ke všem úkolům a činnostem spojeným 
s organizací našich akcí a zajišťováním sběru a distribuce vzorků 
na jednotlivé výstavy. Všem přeji hodně zdraví a úspěchů při za-
hrádkaření v roce 2013.                    Libor Vranka, předseda ZO ČZS

P O Z V Á N K A

Tradiční 
Boršická třicítka 

 18. 5. 2013
Start v 7.00 hodin z areálu letního kina

Všichni jste srdečně zváni!

UZLOVÁNÍ V OSTRAVĚ
V sobotu 19. ledna 2013 jsme se chys-

tali s naším oddílem do Ostravy na tradiční Uzlařskou 
regatu, což je soutěž v uzlování, otevřená pro všechny 
zájemce. Registrace závodníků probíhá vždy od 7.30 do 
8.30, tak abychom to všechno v klidu stihli, odjíždíme již 
v pátek navečer, přespíme v Ostravě, většinou v místě 
závodů. Tentokráte ale byla změna, protože hala, kde 
závodíme, prochází rekonstrukcí, tak jsme byli ubytovaní 
spolu s Divočáky z Nedachlebic v klubovně Radamoku.

Docela jsme jim klubovnu záviděli, byla prostorná, 
s kuchyňkou, a tak jsme se sem v pohodě všichni vlezli. 
Nachystali jsme si pelíšky a pak až do večerních hodiny 
trénovali uzly, abychom byli na zítra řádně připravení.

Ráno po snídani balíme svá zavazadla a přejíždíme 
tramvají na místo konání závodů - do Haly mládeže.

Soutěží zvlášť holky a chlapci, kteří jsou rozdělení do 
věkových kategorií - Plavčíci, Lodníci, Kadeti, Mořští vlci 
a zvláštní skupinou jsou Veteráni a Mamina a mimina.

Po zaregistrování a zaplacení startovního poplatku ve 
výši 30 Kč dostávají soutěžící startovní číslo.

Za náš oddíl soutěžil v nejmladší kategorii čili v Plavčí-
cích Ondra Horský a Míša Pavlínek. Deniska Kratochvílo-
vá a Vendula Doubravová nás reprezentovaly v kategorii 
Lodníků. Za Kadety závodil Roman Marčák. No a v do-
plňkové kategorii Veteránů jsme se společně na start po-
stavily já (Helča) a Saxana spolu s dalšími 5 závodnicemi.

Vázání uzlů má svá pravidla, pokud se uzel rozváže 
nebo je špatně uvázán, dojde k diskvalifikaci. Naštěstí 
jsou vždy dvě kola, a tak se nám většinou všem podaří 
uzlíky zvládnout. 

Začíná se lodní smyčkou kolem kůlu, dále v libovol-
ném pořadí třemi spojkami svázat čtyři vázačky. Upro-
střed některé z prvních tří uvázat zkracovačku. Poslední 
se váže dračí smyčka kolem pasu. Jednotlivé uzly nesmí 
být navzájem propleteny a nesmí mít zámek. Rybářská 
spojka musí být utažena tak, aby se oba uzly dotýkaly, 
dračí smyčka nesmí být pohyblivá.

Kromě nás 7 závodníků s námi ještě jel Kuba Krato-
chvíl a Ondra Helia, kteří si vytvořili krásný transparent 
a povzbuzovali nás z hlediště. 

Myslím, že nás určitě podpořili. Nejlépe z našich zá-
vodníků uzloval Ondra Horský, který ve své kategorii ob-
sadil 2. místo. Jak se však říká, není důležité  zvítězit, ale 
zúčastnit se. Proto všem a hlavně Saxaně, která je obdi-
vuhodná nejen svou obratností, chci poděkovat a věřím, 
že příští rok se taky zúčastníme a zabodujeme.

sepsala Helča

  TOM Kamzík
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Babinec ... putování za poznáním
Rok 2013 jsme zahájily 10. ledna schůzkou, kde se připravila vycházka do Buchlovic. Jelikož je zima, možnosti výletů jsou 

omezené. V únoru následovala opět schůzka a příprava na vycházku, tentokrát ke kapličce do Tučap. Počasí nám přálo, tak 
bylo vidět do širokého okolí, krásně zasněženou krajinu. 

A co připravujeme? 
Návštěvu muzea pálenic ve Vlčnově. Jsou zde vystaveny 

státem zabavené destilační přístroje a další potřeby související 
s pálením.

Templářské sklepy v Čejkovicích. Jejich historie je spojena 
s příchodem tajemného řádu templářských rytířů ve 13. století 
a nás zajímá prohlídka rozsáhlých vinných sklepů.

Muzeum historických kočárů v Čechách pod Kosířem. Toto 
muzeum je dnes unikátem nejen u nás, ale je i rovnocenným 
partnerem muzeí po celé Evropě. Je zde vystaveno například 
38 kočárů z let 1750 - 1920 či největší smuteční kočár všech 
dob. 

Chřiby - Brdo - návštěva rozhledny.

Jistě budeme chodit i na vycházky, na kolech využívat cy-
klostezky, poznávat okolí a to je právě cíl našeho putování. 

 Marie Lukůvková

Základní organizace Svazu postižených 
civilizačními chorobami Boršice 

v roce 2013
I v tomto roce naše organizace ve spolupráci s okres-

ním výborem připravila pro své členy mnoho akcí. Sedm 
ozdravných pobytů, z toho čtyři v Jeseníkách v Ludvíkově 
pod Pradědem pro kardiaky a nemoci dýchacího ústrojí, 
které se budou konat v červnu, červenci a září. Dále dva 
ozdravné pobyty s procedurami pro diabetiky a osoby 
s postižením pohybového ústrojí v lázních Píešťany, a to 
v květnu a říjnu. Také máme naplánované zájezdy na pout-
ní místo Hostýn a letní výstavu květin Floria Kroměříž. Na-
vštívíme termální lázně v Maďarsku. Vyjdeme si do přírody 
na turistickou obchůzku našeho okolí, navštívíme lázně Le-
opoldov na Smraďavce, chtěli bychom upořádat sportovní 
odpoledne. Budeme navštěvovat dlouhodobě nemocné 
a popřejeme našim jubilantům k jejich výročím. Tímto jsme 
Vám snad přiblížili náš letošní rok a doufáme, že se Vám 
bude líbit a vyrazíte spolu s námi. V závěru tohoto článku 
bych Vám chtěl popřát krásné prožití velikonočních svátků, 
svátků jara. 

Za výbor SPCCH předseda, Ladislav Hamřík
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Myslivecké sdružení Boršice
První myslivecká společnost byla utvoře-

na v Boršicích v r.  1923.  Od té doby se mys-
livost a práce v mysliveckém sdružení měnila 
s dobou.  Od dob první republiky,  přes vá-
lečné období,  za socialismu i nyní se měnila 
nejen myslivost v Boršicích, ale měnila se 
i skladba lovné zvěře. Vymizel králík, téměř 
vymizela koroptev, snížily se výrazně stavy 
bažantí i zaječí zvěře. Jsou zachovány kme-
nové stavy srnčí zvěře. Výrazně rostou stavy 
zvěře černé, která mnohdy působí škody na 
zemědělských kulturách. Počty ulovených 
kusů černé zvěře rostou, ale nelze lovit zvěř 
dospělou a bachyně. 

Myslivecké sdružení Boršice hospodaří 
nyní na 679 ha. Má celkem 22 členů. 

Práce mysliveckého sdružení není jen 
v lovu zvěře na společných honech, indivi-
duálních lovech, tlumení stavu škodné zvě-
ře. Většina práce členů 
MS Boršice je v bri-
gádní činnosti – tedy 
výstavbě a opravách 
krmných zařízení, zim-
ním přikrmování zvěře, 
odchovu kachňat, péči 
o mysliveckou chatu. 
V loňském roce vybu-
dovala hrstka nadše-
ných myslivců mysli-
veckou klubovnu. Za 
tuto obětavou práci  jim 
patří velké poděkování. 

K výkonu práva myslivosti ze zákona je třeba lovecky upotřebitelné 
psy. Všem chovatelům myslivecky upotřebitelných psů patří veliký dík. 

Vloni MS Boršice opět zorganizovalo Kateřinskou zábavu, Letní noc 
s organizační podporou Honebního společenstva Boršice. Obě akce 
s mysliveckou výzdobou i mysliveckou tombolou. Je jen škoda, že se těchto akcí nezúčastní  více občanů Boršic. Výbor MS 
Boršice zorganizoval i již tradiční vycházku s MS Stříbrnice, na které byly uloveny 2 lišky. 

 - per-
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Šachový oddíl Boršice
Činnost šachového oddílu pokračuje 

jak na poli organizátorském, tak i účast-
nickém. Mezi největší organizační akce 
patří už tradičně v září konaný velice ob-
líbený „Burčákový turnaj“, oficiálně na-
zvaný:  Otevřený přebor Moravy a Zlín-
ský krajský přebor 4členných družstev 
v bleskovém šachu.

Mezi naše nejúspěšnější hráče pa-
tří dvojice Václav Fiala a Adam Gabriel 
a v těsném závěsu Pavel Náplava a Lu-
děk Volčík, dobře s nimi drží krok i Michal 
Havránek. Tito mladí a silní hráči mají vel-
ký potenciál k dalšímu rozvoji a velkým 
výsledkům. Máme i mladé naděje, např. 
Pavla Tománka, který ničí soupeře své 
kategorie, případně benjamínka Patrika 
Pondělka, který má sice před sebou ještě 
hodně práce, ale už pravidelně nastupu-
je v mistrovských utkáních.

Jak je už každoročním zvykem, naši 
hráči jsou velice aktivní v mládežnické 
kategorii. Po odchodu svěřenců pana 
Hory do kategorie seniorů se u naší mlá-

deže projevila výkonnostní krize a museli 
jsme po letech opustit jak mládežnickou 
ELMD, tak i 1. ligu dorostu. V současnos-
ti hrajeme s našimi žáky pouze KP pěti-
členných družstev a nastupující genera-
ce žáků nedosahuje jak výkonnostně, tak 
i morálně výsledků svých předchůdců. 
Projevuje se lhostejnost našich nejlep-
ších, kteří, vyjma jednoho, nejsou ochot-
ni nic našim mladým dávat, i když sami 
asi deset let jen dostávali a brali to jako 
samozřejmost. Měli bychom být správ-
ným kolektivem, těmi sedmi statečnými 
od Hory, a ne sobci a sólisty, kteří vidí jen 
sami sebe, nemyslíte? 

V květnu loňského roku probíhal 
v Hluku již 4. ročník Memoriálu Vratislava 
Hory na počest zesnulého jmenovaného 
vynikajícího trenéra i hráče, který bohu-
žel trpěl nízkou účastí kvůli kolizi s jinými 
akcemi. Boršické družstvo nenechalo nic 
náhodě a zvítězilo způsobem start-cíl ve 
složení Luděk Volčík, Adam Šimoník, Do-
minik Pfeffer a Jan Skalka.

Na další turnaj se v květnu sjelo ko-
lem 760 hráčů, trenérů a doprovodu do 
junior centra na Seči, aby se poprali 
o titul přeborníka na MČR šestičlenných 
družstev starších žáků. Naše družstvo 
potvrdilo své papírové předpoklady 

a obsadilo 37. místo přesně podle na-
sazení.

V listopadu se konal v hotelu Dlouhé 
stráně v Koutech nad Desnou turnaj o po-
stupová místa na mistrovství ČR žáků. Čest 
boršického šachu hájil jen Pavel Tománek, 
který nezklamal a chvíli dokonce bojo-
val o postup. Bohužel se ale nepovedlo 
a skončil o 9 míst lépe oproti svému nasa-
zení. Doba, kdy jsme vozili i šest postupo-
vých míst na MČR, je už bohužel minulostí.

Pavel Tománek se ukázal i v dalším 
listopadovém turnaji – Brankovickém krá-
li, kde se tahal o vítězství. Stačila mu re-
míza, ale bohužel partii pokazil a skončil 
celkově druhý a první ve své kategorii do 
15 let. I ostatní boršičtí šachisté se snažili 
a zahráli většinou nad svoje možnosti.

Koncem listopadu se jeden z našich 
nejlepších hráčů Adam Gabriel vypravil 
na polofinále juniorů, kde se hraje o po-
stup na MČR v kategoriích do 20 a 18 let. 
Adam nakonec obsadil 10. místo celkově 
a 6. ve své kategorii.

Posledním turnajem 
v mládežnické kategorii 
byla Velká cena Uhersko-
hradišťska a protože drtivá 
většina hráčů byla na vyš-
ších soutěžích, měl Pavel 
Tománek snadnou cenu 
k vítězství a v posledním 
kole si mohl dovolit remízou 
pomoci ke 3. místu svému 

oddílovému kolegovi Patriku Pondělkovi.

I v turnajích věkem neomezených se 
projevuje především naše mládí – pokud 
nastoupí. V květnu se sjelo 64 šachis-
tů na Memoriál Karla Bartoše v Dolním 
Němčí. Nejlépe si vedl Luděk Volčík a ob-
sadil celkově 7. místo.

Polovina srpna patří už tradičně tur-
naji FIDE OPEN Staré Město. Vloni se 
jednalo o jubilejní 10. ročník a sjelo se 
122 šachistů, z toho 11 hráčů z Boršic. 
Nejlépe skončil Václav Fiala na 21. místě.

Osvětimany hostily v září oblíbený tur-
naj O pohár starosty Osvětiman s velice 
silným zastoupením. Těsně pod stupni 
vítězů (které obsadili favorizovaní hráči) 
se umístil Adam Gabriel, kterému se po-
vedlo přivézt pár cenných skalpů.

Zářijový Otevřený přebor Moravy 
4členných družstev  v bleskovém šachu, 
alias Burčákový turnaj, je už tradičním 
počinem v Boršicích. Turnaje se účast-
nilo celkem 36 družstev, za která hrálo 
145 hráčů. Letos se v rámci projektu „Z 
Opatovic do Boršic“ zúčastnili i hráči ze 
slovenské obce Opatovice. Dokonce při-
jelo i družstvo z německého Falkenbergu 
v rámci už více jak 30 let trvající družby 
mezi oddíly SK Boršice a Lokomotive 

Falkenberg. Za Boršice bojovalo 5 druž-
stev – seniorské, 2 juniorská, žákovské 
a družstvo harcovníků, které si užívá at-
mosféru, výborný burčák, svižně probí-
hající turnaj a vesměs podporuje dobrou 
náladu a nehledí na umístění (což také 
naznačuje umístění na chvostu). Nejlé-
pe si vedlo družstvo juniorů, které bylo 
6. celkově a bronzové v kraji (Václav Fi-
ala, Adam Gabriel, Luděk Volčík a Pavel 
Náplava), a poté tým seniorů – Boršice 
C, který obsadil 24. místo ve složení Jiří 
Kopta, František Šaňák, Josef Skalka 
a Josef Ludvíček.

Posledním turnajem byl Memoriál Jo-
sefa Oharka (v minulosti hrával za Borši-
ce, rodák z Tučap) ve Vlčnově, konaný 
na Štěpána. Na turnaj přijelo 66 hráčů, 
z toho 6 z Boršic, nejlépe si vedli Václav 
Fiala (10. místo), Luděk Volčík (12. místo) 
a Adam Gabriel (15. místo)

SK Boršice hrají i mistrovské soutěže 
hrané na 11 kol po 12 družstvech. V le-
tošní, již historicky úctyhodné 64. sezoně 
v soutěžích šachových družstev máme 
celkem 4 týmy ve třech soutěžích a čeká 
nás sehrát  43 zápasů, to je 544 vážných 
partií. Boršice A hrají Zlínský krajský pře-
bor, kde po  počátečních ambicích na po-
stup zpět do 2. ligy jsme po zbytečných 
prohrách a neukázněnosti jedince museli 
začít bojovat o záchranu v soutěži. Pří-
činou jsou smolné prohry se Zubřím ze 
začátku soutěže a nedávno se Vsetínem. 
Nejvíce bodují přední šachovnice, vět-
šinou zastoupené Adamem Gabrielem, 
Václavem Fialou, Luďkem Volčíkem, Pav-
lem Náplavou a Michalem Havránkem.

Boršice B a Boršice C hrají Zlínskou 
krajskou soutěž, kde naše béčko bojuje 
o přední pozice (momentálně 3. místo) 
a céčko okupuje nesestupové 9. místo.

A konečně Boršice D hrají Regionál-
ní přebor – Uherské Hradiště, kde boju-
jí o přední místa, momentálně ztrácí na 
druhém místě jediný bod na prvního.

Vyjmenovat všechny akce, všech-
ny hráče a jejich umístění samozřejmě 
není možné, ale každý, kdo má zájem, si 
může přečíst pravidelné články ze všech 
soutěží a turnajů, kterých se účastníme, 
na našich internetových stránkách www.
sachyborsice.cz.

Co dodat? V letošním roce nás čeká 
návštěva u našich dobrých známých ve 
Falkenbergu a v roce příštím již neskuteč-
ných 80 let činnosti boršických šachistů.

Závěrem bychom chtěli za celý ša-
chový oddíl poděkovat všem našim pří-
znivcům, firmě TRADIX UH, obci Boršice 
za poskytování hrací místnosti, finanční 
podporu a bezplatný pronájem sálu KD 
na větší akce.                    Václav Stodůlka



- 29 -

                            SK BORŠICE – KRAJSKÝ PŘEBOR MUŽŮ – JARO 2013

Brankáři:
Petr REMEŠ 1989  host. z 1. FC Slovácko
Michal KUČÍK 1979 návrat z host. v Tupesích

Obránci:
Jaroslav MUŠÁLEK 1985  host. z Koryčan
Ondřej VAŠEK 1988 host. z 1. FC Slovácko
Ondřej MARTINEC 1992  host. z 1. FC Slovácko
Jakub ZACH 1990
Tomáš KLVAŇA 1992  host. z Kunovic
Tomáš DANĚK 1993

Záložníci:
Miroslav HROMADA  1989
Lukáš MIKULČÍK 1992 host. z 1. FC Slovácko
David KOPČIL 1977
Jan KUZMA 1972
Ondřej VLČEK 1990
Václav ŠUSTR 1989  host. ze Zlámance

Útočníci:
Václav ČINČALA 1974  host. z 1. FC Slovácko
Martin DUFEK 1982
Manfred KONRÁD 1990
Pavel NÁPLAVA 1994
Dušan KLVAŇA 1989  host. ze Zlámance

Odchody: Adam Blažek (B), Antonín Brzica – oba přeruše-
ní aktivní činnosti z prac. důvodů, Filip Brzica (Ú) – hosto-
vání v Nedachlebicích

Příchody: Michal Kučík (B) – návrat 
z hostování v Tupesích, Dušan Klvaňa – 
hostování ze Zlámance

Trenér:  Pavel ŠIMEČEK
Vedoucí mužstva: Antonín CILEČEK
 Jiří VAŇÁTKO
Masér: Bořek NEČAS
Prezident:  Vladimír ZAPLETAL
Předseda: Petr GOTTWALD
Místopředseda: Svatopluk STAUFČÍK
Sportovní manažer: Vladimír VARMUŽA
Sportovní sekretář + asistent trenéra: Jaroslav HASTÍK

I V OSMDESÁTCE NA VRCHOLU!
Boršický fotbal v letošním roce oslaví úctyhodné jubileum. 

9. dubna tomu bude přesně 80 let, co se skupina místních 
nadšenců rozhodla rozšířit plejádu míst, kde hra zvaná fotbal 
zapustila své kořeny, také o naši malebnou obec pod Buch-
lovem. Celá desetiletí proplouval zdejší fotbal pouze plytkými 
okresními vodami, od poloviny 90. let minulého století však 
kopaná pod hlavičkou SK Boršice pomalu získává i na spor-
tovní kvalitě a mužstvo mužů se postupně přes I. B a I. A třídu 
po sezóně 2001/02 probojovalo až do župního přeboru. Tam 
však napoprvé vydrželo pouhé tři roky, neboť v soutěžním 
ročníku 2004/05 utrpělo dokonalé fiasko a skončilo bezna-
dějně poslední. Následovalo šest, většinou však úspěšných 
sezón v I. A třídě, které na konci soutěžního ročníku 2010/11 
svěřenci trenéra Pavla Šimečka korunovali suverénním prven-
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stvím a zaslouženým návratem mezi 
krajskou fotbalovou elitu. Spanilá 
boršická jízda se však ani v krajském 
přeboru nezastavila a po krásné dru-
hé příčce v loňském ročníku se fotba-
listé Boršic před letošním startem do 
jarních odvet aktuálně nachází až na 
samé špici čtrnáctičlenného peloto-
nu, 2 body před druhou Bystřicí pod 
Hostýnem a 4 body před třetím Uher-
ským Brodem. Čistou statistickou 
výpovědí lze přitom podtrhnout kdysi 
jen stěží uvěřitelnou skutečnost, že 
SK Boršice se z hlediska úspěšnosti 
zařadil hned na druhé místo v rámci 
fotbalových klubů z Uherskohradišť-
ska, a to za týmy 1. FC Slovácko, ale 
před Uherským Brodem, Nedachlebi-
cemi, Hlukem, Dolním Němčím, Ost-
rožskou Novu Vsí či Ořechovem.

Udržet si vedoucí příčku v nároč-
ném krajském přeboru však nebude 
pro mužstvo Boršic vůbec jednodu-
ché. Hodně přitom napoví už úvodní 
čtyři kola, v nichž Boršičané nejdříve už 23. března zajíždí do 
Kateřinic a o týden později do Bystřice pod Hostýnem, poté 
doma v neděli 7. dubna přivítají Velké Karlovice a následně 
v regionálním derby změří síly na hřišti jednoho z dalších as-
pirantů na postup do moravskoslezské divize, ČSK Uherský 
Brod. Mistrovskou sezónu pak boršičtí muži zakončí v sobotu 
15. června na domácím stadionu duelem proti Viganticím.

Ať už letošní fotbalový ročník nakonec dopadne jakkoli, je 
nezbytné poděkovat všem, kteří se do bohaté historie boršic-
ké kopané v uplynulých 80 letech zapsali. Sluší se přitom ale-
spoň tichou vzpomínkou připomenout i mnohých těch, kteří 
se dnešních skvostných fotbalových časů v Boršicích už ne-
dočkali… Jaroslav Hastík, sekretář SK Boršice

www.skborsice.cz

ROZVRH MISTROVSKÝCH UTKÁNÍ                               MUŽI

SK BORŠICE – Krajský přebor – jaro 2013

Den Zač. Kolo Utkání

Sobota 23. 3. 2013 15.00 16. Sokol Kateřinice – SK Boršice

Sobota 30. 3. 2013 15.30 17. FK Bystřice p. Host. – SK Boršice

Neděle 7. 4. 2013 15.30 18. SK BORŠICE – FC V. KARLOVICE

Sobota 13. 4. 2013 16.00 19. ČSK Uherský Brod – SK Boršice

Neděle 21. 4. 2013 16.00 20. SK BORŠICE – FC RAK PROVODOV

Sobota 27. 4. 2013 16.00 21. SK Vlachovice – SK Boršice

Neděle 5. 5. 2013 16.30 22. SK BORŠICE–SFK ELKO HOLEŠOV

Sobota 11. 5. 2013 16.30 23. FC Slušovice – SK Boršice

Neděle 19. 5. 2013 16.30 24. SK BORŠICE – FK CHROPYNĚ

Sobota 25. 5. 2013 16.30 25. 1. Valašský FC – SK Boršice

Neděle 2. 6. 2013 16.30 26. SK BORŠICE – FK LUHAČOVICE

Sobota 8. 6. 2013 16.30 14. FC Vsetín – SK Boršice

Sobota 15. 6. 2013 16.30 15. SK BORŠICE – VIGANTICE
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Životní jubilea:
Marie L u d v í č k o v á  94 let

Otto Š u s t r 85 let

Antonín M a ň á s e k  80 let

Josef V a c u l a  80 let

František V y d r a  80 let

Marie G a b r i e l o v á  85 let

Božena K l i m k o v á  80 let

Božena O n d r o v á  91 let

Antonie V a c u l í k o v á  80 let

Marie H ů l k o v á  93 let

Marie D o b e š o v á  85 let

Josefa A n d r ý s k o v á  85 let

Karel P i n k a  91 let

Marie B a r t o š í k o v á  80 let

Anna N á p l a v o v á  80 let

Anna B án o v s k á  85 let         

Společenská kronika

  Každý měsíc gratulace v místním rozhlase jubilantům starším 70 let. 

  Vánoční návštěvy v domovech pro seniory v Boršicích, Buchlovicích 
a ve Starém Městě.

  Akce v obřadní místnosti obecního úřadu:

Sňatek 16. 2. 2013 – Sandra Lagová, Boršice a Vladimír Tománek, Boršice

50 let společného života – 12. 1. 2013 – Štěpán a Marie G a b r i e l o v i

50 let společného života – 16. 2. 2013 – Kliment a Helena S t a u f č í k o v i

Úmrtí
Josef O n d r ů š e k  zemřel  4. 10. 2012

Josef F i a l a  zemřel  18. 12. 2012

Miroslav K u č í k  zemřel  23. 1. 2013

Josef K r s i č k a  zemřel  24. 1. 2013

Josefa F i a l o v á  zemřela  25. 1. 2013

Josef V y c u d i l í k  zemřel  12. 2. 2013

Věra N ě m c o v á  zemřela  13. 2. 2013

Ivan P e t r o v i č  zemřel  14. 2. 2013

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů a rodáků
Jaroslav V o j á č e k  zemřel  10. 12. 2012

Radek S l e z á k  zemřel  17. 12. 2012

Ing. Jaroslav J e ž  zemřel  23. 12. 2012

Jitka K u n c o v á  zemřela 13. 2. 2013

Akce Sboru pro občanské záležitosti obce Boršice:

Zlatá svatba - manželé Staufčíkovi

Zlatá svatba - manželé GabrieloviNovomanželé Tománkovi

Narození:
Zuzana J u r č í k o v á  nar.  9. 12. 2012

Matyáš K o l a j a  nar.  11. 12. 2012

Karolína K a r a s o v á  nar.  23. 12. 2012

Lukáš S t r ý č e k  nar.  5. 1. 2013

Kryštof G a b r i e l  nar.  26. 1. 2013

Sára J u ř i c o v á  nar.  11. 2. 2013


